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Zápis  
5. řádného zasedání Akademického senátu 3. lékařské fakulty UK 

 9. května 2023, 14:30 hodin 
Sál Radany Königové 

 
 
Program:                                                                                                          

1. Zahájení  
2. Schválení programu, určení skrutátorů  
3. Kontrola zápisu ze dne 11. dubna 2023  
4. Informace děkana  
5. Informace předsednictva AS 3. LF UK  
6. Návrh rozpočtu 3. LF UK pro 2023 
7. Žádost o schválení záměru postavit Nové výukové centrum  
8. Změna názvu Ústavu jazyků  
9. Vystoupení proděkanky pro akreditaci a pro kariérní a sociální otázky  
10. Cena Margaret Bertrand  
11. Souběh prezenčního doktorského studia a klinické praxe  

12. Různé  

 
 

Ad 1) Zahájení   
Přítomno bylo 26 senátorů, senát byl usnášení schopný. 
 
 
Ad 2) Schválení programu, určení skrutátorů  
Žádný ze senátorů nevznesl připomínky k obsahu dnešního jednání. 
 
Závěr: 
AS 3. LF UK schválil navržený program tichým souhlasem. 
 
Skrutátory byli určeni:   
 
za pedagogickou komoru: doc. MUDr. Miloslav Franěk, Ph.D. 
za studentskou komoru: MUDr. Tomáš Sychra  
 
 
Ad 3) Kontrola zápisu ze dne 11. dubna 2023 
Žádný ze senátorů nevznesl k zápisu z 11. dubna 2023, který byl umístěn na stránkách AS, 
připomínky. 
 
Závěr:   
Zápis ze dne 11. dubna 2023 byl schválen tichým souhlasem.   



 
 
Ad 4) Informace děkana 
Aktuálně intenzivní diskuze na UK 

• Návrh nového systému hodnocení vědy 
• Návrh změny Principů rozdělování financí na UK pro rok 2024 

Rámcový strategický plán činnosti vedení fakulty do konce funkčního období (1/2026) 
• Proběhlo dvoudenní jednání vedení fakulty v Poděbradech 
• Každý z proděkanů shrnul klíčové body své agendy a neformálně představil plán pro 

období do 31. 1. 2026 
• Materiály budou zpracovány do formální podoby a předloženy AS k připomínkám 

během léta 
• Projednání v AS na první schůzi po prázdninách 

Další informace měly samostatné body programu – Záměr postavit nové výukové centrum a 
Změna názvu ústavu jazyků) 
 
Diskuze: nebyla 
 
Usnesení:  
AS 3. LF UK vzal informace děkana na vědomí. 
 
 
Ad 5) Informace předsednictva AS 3. LF UK 
Proběhla příprava programu dnešního zasedání a diskutovány byly další dvě věci.  
Ekonomická komise měla svoje první ustavující zasedání, zvolila za svou předsedkyni dr. 
Fauknerovou-Matějčkovou. Stanovisko komise bude podkladem pro nadcházející body 
programu. 
Záměr ustanovit komisi pro IT, která vznikne v gesci děkana. Kdo by měl zájem se této 
problematice věnovat, může se hlásit – cestou předsedy AS. Lze se nominovat i do komisí AS 
UK. 
Per rollam byl schválen první podkladový materiál pro formalizaci udělení ceny Margaret 
Bertrand. 
 
Diskuze: nebyla 
 
Usnesení:  
AS 3. LF UK vzal informace předsednictva na vědomí. 
 
 
Ad 6) Návrh rozpočtu 3. LF UK na 2023 – JUDr. Mužíková 
Návrh byl umístěn na webu senátu k prostudování a probrán podrobně s Ekonomickou 
komisí, která doporučila schválení rozpočtu. 
 
Diskuze:  
Dr. Fauknerová-Matějčková – poděkovala tajemnici za setkání s ekonomickou komisí a 
odpovědi na všechny dotazy a sdělila stanovisko ekonomické komise, která doporučila 
schválit rozpočet. 
Doc. Gojda – Existuje možnost navýšení finančních prostředků? 



Děkan: Příjem fakultních financí tvoří z 47% výuka, 24% věda, 27% zahraniční studenti a 2% 
specializační vzdělávání. Platby za zahraniční studenty už byly navýšeny na nejvyšší možnou 
míru (450 tis.), další zvýšení už by mohlo snížit zájem o studium. Uvažuje se o systému úlev 
pro vynikající studenty. Na zvýšení počtu zahraničních studentů nejsou kapacity prostorové 
ani personální. V příjmu od státu se nepromítla inflace a hrozí spíše pokles v absolutních 
číslech. Vedou se velké diskuze.  
Dr. Šebo – Existuje možnost snížení výdajů?  
Děkan – nejvyšší jsou personální výdaje, kde by redukci považoval za nešťastnou, u ostatních 
drobnějších položek významně ušetřit nelze.  
 
Hlasování: 26 – 0 – 0   
 
Usnesení:  
AS 3. LF UK v souladu s čl. 10, odst. 1, písm. d) Statutu 3. LF UK schvaluje Návrh 
rozpočtu 3. LF UK na rok 2023, který předložila z pověření děkana tajemnice 
fakulty JUDr. Mužíková. 
 
 
 
Ad 7)  Žádost o schválení záměru postavit Nové výukové centrum 
• Informace o plánu Nového výukového centra fakulty na pozemku současné budovy B 

opakovaně projednána v AS 3. LF UK 2021-23. 
• Architektonická soutěž: vítězem studio Ehl & Koumar architekti, s.r.o. 
• Cena za projekt by neměla přesáhnout 50 milionů Kč (bez DPH, s možností inflační 

doložky). Tuto částku bude fakulta hradit z vlastních prostředků (FRIM).  
• Cena následné stavby by podle aktuálních cen na konci roku 2022 měla činit cca 460 

milionů Kč (bez DPH). Stavba jako taková je v dlouhodobém plánu investic UK a věříme, 
že prostředky na ni získáme od státu cestou UK.  

• Fakulta bude připravena hradit z FRIM nezbytnou spoluúčast podle pravidel, která budou 
platit v době stavby (předpoklad je v rozsahu 5-15% z celkové ceny stavby).  

• Časový odhad: do 31. 1. 2026 projekt až do fáze stavebního povolení. Na novém vedení 
fakulty po 1. 2. 2026 pak bude vlastní realizace stavby. 

 
Dr. Fauknerová-Matějčková - ekonomická komise žádost projednala se závěrem: doporučeno 
schválit. 
 
Diskuze:  
Prof. Gkalpakiotis: Co bude se starou budovou? 
Děkan: Nová budova bude určena především na výuku, ve staré budově budou ústavy a 
výzkum.  
Doc. Franěk: Návrh počkat s projektem až budou finance od UK jisté. 
Děkan: Odklad nic neřeší. Pokud chceme stavět, projekt musíme mít. Jsme jediná fakulta, která 
od r. 1990 nic nepostavila. Projekt je v plánu UK a je nepravděpodobné, že by ho UK z plánu 
vyškrtla. 

Hlasování:  26 – 0 – 0  

Usnesení: 
Akademický senát 3. lékařské fakulty Univerzity Karlovy podporuje plán na projekt 
a následnou stavbu Nového výukového centra 3. LF UK na pozemcích č. 3986/1 a 3986/3 



(po odstranění současné budovy B). Souhlasí s výběrem zhotovitele projektu 
Ehl & Koumar architekti, s.r.o., a s předpokládanou cenou projektu 50 milionů Kč (bez 
DPH), přičemž cena projektu bude v plné výši hrazena z vlastních prostředků fakulty. 
 
 
 
Ad 8) Změna názvu Ústavu jazyků 
17. dubna 2023 se na děkana obrátil přednosta Ústavu jazyků se žádostí o změnu názvu 
pracoviště na „Ústav jazyků a lékařské terminologie 3. LF UK“ (anglicky Department of 
Languages and Medical Terminology 3FM CU). Po projednání na zasedání Kolegia děkana 
dne 20. 4. 2023 děkan s účinností od 1. června tuto změnu schválil. 

 
Diskuze: nebyla 

Usnesení:  
Akademický senát 3. LF UK vzal na vědomí změnu názvu Ústavu jazyků na „Ústav 
jazyků a lékařské terminologie 3. LF UK“, anglicky „Department of Languages and 
Medical Terminology 3FM CU“. 

 

Ad 9) Vystoupení proděkanky pro akreditaci a pro kariérní a sociální otázky 
– prof. Malíková 

Agenda 2/2022-4/2023 

Akreditace SP 

• Akreditace Epidemiologie a management veřejného zdraví (Mgr. SP), ve spolupráci s 
doc. Dlouhým – RVH zamítla 

• KZ DH (změna garanta, publikační a vědecká činnost) a příprava re-akreditace, tak aby 
program mohl pokračovat od 2024/2025 (profesní akreditace MZ ČR 1/2023, nyní RVH 
RUK – květen /2023). 

• Hodnotitelé NAU za 3. LF (HM, PD a IŠ): „budoucnost LF do jisté míry závisí“ na 
obdržení akreditace WFME, testovací hodnocení LF UPOL  

Kariérní záležitosti  

• Kariérní řád 3. LF UK („prováděcí předpis“ řídí se základními pravidly OR 28/2021) 
• Zahájeno samohodnocení zaměstnanců, 26 zaměstnanců od úvazku 0.5 (doba určitá) 
• Plán: hodnocení proděkanů a přednostů ústavů a klinik 

Sociální záležitosti 

• Směrnice děkana 2022/04 (1. 6. 2022) Pravidla pro tvorbu a použití sociálního fondu: 
aktualizace a rozšíření možností a zvýšení limitů. 

• Multisport 
• Navýšení hodnoty stravenky 



• Startovací byty pro mladé AP/VP 

Rovné příležitosti 

• Dr. Šámalová – ombudsmanka UK (1. 1. 2023), 2 návštěvy 3. LF (dr. Marx, HM a 
zástupci AS) 

• Chystá se aplikace pro anonymní podávání oznámení „Nenech to být“ 
• Rada pro rovné příležitosti (poradní orgán rektorky) 
• Iniciace jednání mezi dr. Mackovou (SZÚ) a dr.  Votavou FNKV o možnostech „dětské 

skupiny“ 
• Návratové granty – v přípravě 

Diskuze:  
Dr. Šebo: dotaz na program Epidemiologie a management. 
Odpovídal doc. Dlouhý, poskytl komplexní vhled do problematiky.  
Dr. Šebo: Doporučil senátorům věnovat pozornost obsáhlým standardům WFME, které 
bychom měli do určitého termínu implementovat. 
Prof. Malíková: Standardy se musí implementovat dle rozhodnutí NAÚ. 

Usnesení:  
Akademický senát 3. LF UK vzal informace proděkanky na vědomí. 

 

Ad 10) Cena Margaret Bertrand 

Nominovaní na cenu, Martin Horák, Veronika Abrahámová a Žofie Tesařová, se představili 
v krátkých prezentacích. 
Materiály (životopisy a přehled mimoškolních aktivit) byly umístěny na stránkách senátu 
s časovým předstihem a senátoři se mohli s nominanty a jejich aktivitami seznámit.  
AS 3. LF UK zvolil tříčlennou komisi – MUDr. Bernáškovou, MUDr. Sychru a prof. 
Gkalpakiotise, který byl také zvolen předsedou komise a po vyhodnocení tajného hlasování 
vyhlásil výsledky. Bylo odevzdáno 24 platných hlasů. Martin Horák získal 13 hlasů, Veronika 
Abrahámová 7 a Žofie Tesařová 4 hlasy. 

Usnesení:  
V tajném hlasování byl na cenu Margaret Bertrand vybrán Martin Horák. 

 

Ad 11) Souběh prezenčního doktorského studia a klinické praxe. 
Podnět doc. Džupové byl umístěn na webu senátu k prostudování. 
Doktorandi na půl úvazku mají propláceny UPS jako doplnění do úvazku, nikoli jako 
přesčasové hodiny u plnoúvazkových lékařů. Nemají nárok na odměny za přesčasovou práci. 
Může se řešit odměnami (pokud vedení podepíše). Není to ale systémové řešení. Prosba zda 
by se tím mohlo zabývat právní odd. fakulty. 

Diskuze:  



Diskutující: děkan, dr. Šebo, doc. Gojda, dr. Sychra, prof. Malíková 

 

Shrnutí diskuse: Ústavní pohotovostní služby jsou u zaměstnanců na zkrácené úvazky 
propláceny jako tzv. doplnění do úvazku, tedy nikoli jako přesčasy (s nárokem na příplatky). 
Toto se však týká nejen PGS, ale všech lékařů se zkráceným úvazkem, včetně akademických 
seniorů.  

Problematika se dotýká všech klinických pracovišť, ale možnosti fakulty jsou omezené, tato 
skutečnost vychází ze zaměstnanecké legislativy. Tato nepředpokládá, že by se lékaři se 
zkráceným úvazkem podíleli na UPS. Je na každém zaměstnavateli, zda toto nějak lékařům 
chce kompenzovat.  

Zároveň je však třeba, aby byli o této skutečnosti nově nastupující PGS na zkrácený klinický 
úvazek informováni. 
 
Hlasování: 23 – 0 – 0  

Usnesení:  
Akademický senát 3. LF UK vzal na vědomí podklady od předkladatelky a je si vědom 
komplikované situace souběhu prezenčního PGS a zkráceného klinického úvazku. AS 3. 
LF UK vyzývá děkana, aby byl podnět projednán a dále řešen na komisi pro doktorská 
studia.  

Ad 12) Různé 

Prof. Šlamberová pozvala na Studentskou vědeckou konferenci. 
Dr. Zvoníčková pozvala na Rektorský den na Petřín. 
 
 
Příští jednání Akademického senátu 3. LF UK se uskuteční 13. června 2023 
ve 14:30 hodin v zasedacím sále Radany Königové.    
 


